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 С Ъ В Е Т   З А   Е Л Е К Т Р О Н Н И   М Е Д И И 

 

П Р О Т О К О Л 

 

№ 17 

 

от редовно заседание, състояло се на 09.05.2019 г.  

ПРИСЪСТВАТ: Иво Атанасов, Ивелина Димитрова, Розита Еленова, София 

Владимирова – председател.  

ОТСЪСТВА: Бетина Жотева – член на СЕМ. 

 

Начало на заседанието 11:00 ч., водено от София Владимирова – председател на СЕМ. 

Съставил протокола – Вера Данаилова 

 

 

ДНЕВЕН РЕД: 

 

1. Доклад на Дирекция «Специализирана администрация – НЛРПР» за изпълнение 

правомощията на Съвета за електронни медии по чл. 32, ал. 1, т. 2 от Закона за радиото 

и телевизията за избор на генерален директор на Българското национално радио и 

избор на генерален директор на Българската национална телевизия. 

Вносител: София Владимирова. 

Докладва: Емилия Станева.  

 

2. Доклади на Дирекция «Специализирана администрация – НЛРПР»: 

а) уведомително писмо от Нова Броудкастинг Груп ЕАД. 

б)  поправка на явна фактическа грешка в Решение № РД-05-35/2019 г. на СЕМ  

Вносител: Анета Милкова. 

   Докладва: Емилия Станева. 

3. Доклад на Дирекция «Обща администрация» относно искане, подадено по реда на 

Закона за достъп до обществена информация.  

Вносител: Райна Радоева. 

Докладва: Нора Косева. 

 

Разни  

Информации: 

- Доклад от главен юрисконсулт Емилия Станева за заседание на РГ към МК относно 

транспониране на Директива (ЕС) 2018 /1808. 

- Доклад от старши експерта Мария Белчева относно трета среща на Подгрупа 3 на 

ЕРГА в Брюксел. 

- Доклад от главен юрисконсулт Доротея Петрова за отменено наказателно 

постановление № РД-10-44/2017 г.  

- Доклад от директор СА Анета Милкова относно извършена проверка за спазване на 

разпоредбата на чл. 198, ал. 5 от ИК.  
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София Владимирова откри заседанието и подложи на обсъждане дневния ред. 

Предложи допълнително в „Информации” да се разгледа доклад относно репортаж по 

БНТ1, излъчен на 6 май 2019 г. и протестни декларации от неправителствени 

организации, писмо – становище от БНТ и спешен извънреден доклад, от  

специализирана администрация по повод катастрофата, в която пострадаха четири 

деца, и която беше широко отразена от медиите. Ако имате други предложения за 

промени или допълнения към дневния ред заповядайте. 

 

Решение:  

СЕМ реши с 4 (четири) гласа “за”: приема дневния ред с направените допълнения. 

 

 

ПО ТОЧКА ПЪРВА: Доклад на Дирекция «Специализирана администрация – 

НЛРПР» за изпълнение правомощията на Съвета за електронни медии по чл. 32, ал. 1, 

т. 2 от Закона за радиото и телевизията за избор на генерален директор на Българското 

национално радио и избор на генерален директор на Българската национална 

телевизия. Вносител: София Владимирова. 

Докладва: Емилия Станева 

 

София Владимирова откри обсъждането по  първа точка - стартиране на процедурите 

за избор на генерален директор на Българското национално радио и на генерален 

директор на Българската национална телевизия. Още през месец март, Съветът за 

електронни медии е поел ангажимент в средата на май, след избора на председател, да 

открие процедура за избор на директор на БНР във връзка с изтичане на мандата на 

генералния директор г-н Александър Велев. Поради форсмажорни обстоятелства е 

прекратен и мандатът на г-н Константин Каменаров като генерален директор на 

Българската национална телевизия. В момента има временно изпълняващ длъжността - 

г-н Емил Кошлуков, като законът предвижда в срок до три месеца да се проведе избор 

за титуляр на длъжността генерален директор на БНТ. В съответствие с ангажиментите 

й като председател, предлага график за провеждане на двата избора. Даде думата на г-

жа Станева. 

И.д. гл. секретар Емилия Станева представи Доклад на Дирекция «Специализирана 

администрация – НЛРПР» за изпълнение правомощията на Съвета за електронни медии 

по чл. 32, ал. 1, т. 2 от Закона за радиото и телевизията за избор на генерален директор 

на Българското национално радио и избор на генерален директор на Българската 

национална телевизия. (Приложение 1)  

София Владимирова отбеляза, че процедурата е идентична с тази, по която е избран 

генералният директор на БНТ през 2017 година. По правилата на същата процедура ще 

бъдат проведени и сега изборите на генерален директор на Българското национално 

радио и на Българската национална телевизия. Покани съветниците за коментар.  

Ивелина Димитрова: Аз мисля, че този график е добър като вариант. Двата конкурса 

де факто ще вървят почти паралелно, но е направено разминаване все пак, за да не 

съвпадат напълно и така Съветът за електронни медии всъщност ще спази изискванията 

на закона и в срок ще избере новите генерални директори Аз бих подкрепила този 

времеви график. 

Иво Атанасов: Едно изречение. Приемам проекторешението с предложения времеви 

график и за БНР, и за БНТ.  

Розита Еленова: Попадаме в специфична ситуация - двата конкурса да вървят 

едновременно. Би трябвало да опитаме да се получи една по-голяма дистанция, с оглед 

на по-добрата работа. Мисля, че има възможност, за да не се налага гласуване в две 
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поредни седмици. Ако  има изслушвания в две поредни седмици на кандидатите за 

Българско национално радио и за Българска национална телевизия е излишно 

натоварен график. Периодът, който има изпълняващият длъжността директор на БНТ е 

три месеца и изтича на 24 юни, да се ползва този диапазон, който ни дава законът. 

Освен това единият от членовете е с изтичащ мандат и по този начин не би могъл да 

понесе своята отговорност при избора на генерален директор на БНТ. Така се случи, 

през 2016 година с нашето влизане, влязохме по средата на процедура и така беше 

редно. Това са моите съображения, съобщила съм ги и на колегите предварително. 

Иво Атанасов: Ако съм един лош човек, ще попитам как г-жа Еленова носи своята 

отговорност за избора на г-н Каменаров, но аз не съм такъв човек. Само искам да й 

напомня, че тя не може да ми дерогира правата. 

Розита Еленова: Господин Атанасов, ако се коментира нещо за вашата позиция, не го 

приемайте така лично. 

Иво Атанасов: Не, аз ви питам.  

Розита Еленова: Защо вие ме нападате лично? 

Иво Атанасов: Защото вие не давате пример за поемане на отговорност, а искате от 

другите това. 

Розита Еленова: Г-н Атанасов, имате всяко едно заседание, в което може да обявите, 

дали поемам отговорност. Защо сега, когато акцентирам на вашата длъжност, вие 

ставате персонално активен към мен? 

Иво Атанасов: Защото вие искате да кажете, че аз нямам такива права, каквито имате  

вие, а това не е така. Благодаря ви, няма нужда повече да спорим. 

Розита Еленова: Защото ви свършва мандатът.  

Иво Атанасов: Е, какво значи това? Това значи ли, че аз нямам същите права до 

последния си работен ден тук? Да приключим. 

Ивелина Димитрова: Мисля, че графикът е направен, така че и двата избора да 

приключат, всеки един от тях, в мандата на г-н Атанасов. Преди неговото изтичане той 

си е в абсолютното право.  

София Владимирова отбеляза, че доколкото дискусията се пренася върху избора на 

генерален директор на БНТ, ще представи графика и за тази процедура. Предложението 

й е процедурата да бъде стартирана днес, като подаването на документи да е до 3 юни. 

На 3 и 4 юли да са изслушванията на кандидатите, които са допуснати до този етап. На 

5 юли, петък, да е изборът - това е първият работен ден след приключване на 

изслушванията. Предлага на колегите си да гласуват една по една двете процедури – за 

избор на генерален директор на БНР и след това за избор на генерален директор на 

БНР. 

Подлага на гласуване първо предложението за обявяване на процедура за избор на 

генерален директор на Българското национално радио със срокове за отделните етапи, 

съгласно приложения график. 

 

Решение:  

СЕМ реши с 4 (четири) гласа “за”:  на основание чл. 32, ал. 1, т. 2 от Закона за 

радиото и телевизията, във връзка с Решение № РД-05-159/18.10.2016 г., 

 

Обявява процедура за избор на генерален директор на Българското национално радио. 

1. Срок за подаване на документи 

Документи на кандидатите за участие в процедурата се приемат до 27 май 2019 г., 

включително, от 09.00 ч. до 17.00 ч., в деловодството на Съвета за електронни медии – 

гр. София, бул. Шипченски проход № 69, ет. 5, ст. 505. 
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Заявлението за участие и документите, посочени в чл. 4, ал. 3 от процедурата, приета с 

Решение № РД-05-159/18.10.2016 г. на СЕМ се подават лично. Концепцията за развитие 

на БНР следва да е поставена в отделен надписан и подписан от кандидата плик. 

 

2. Срок за обявяване на допуснати до участие в процедурата кандидати 

В срок до 18 юни 2019 г. Съветът за електронни медии оповестява на интернет 

страницата си кандидатите, допуснати до участие в процедурата. 

3. Срок за обявяване на допуснати до изслушване кандидати 

В срок до 24 юни 2019 г. Съветът за електронни медии оповестява на интернет 

страницата си кандидатите, допуснати до третия етап на процедурата. 

 

4. Изслушване  

Съветът за електронни медии провежда изслушвания с допуснатите до третия етап 

кандидати на 26 и 27 юни 2019 г. 

 

5. Избор на генерален директор 

На 28 юни 2019 г. Съветът за електронни медии определя с решение кандидата, избран 

за генерален директор на БНР.  

Ако никой от кандидатите не получи най-малко 3 (три) гласа, един час по-късно се 

насрочва второ заседание. В случай, че и на него не бъде избран генерален директор, 

един час по-късно се насрочва ново заседание. 

Ако и на третото поредно заседание не бъде избран генерален директор на БНР, 

процедурата се прекратява.  

 

 

София Владимирова отново подчерта ангажимента на Съвета в най-кратки срокове да 

стартира процедурата за БНТ. Предложеният график вече е коментиран: стартиране на 

процедурата днес, 9 май, подаване на документите - до 17 часа на 3 юни. Назначаване 

на техническа комисия с решение по протокол - 4 юни, формална проверка на 

документите на 7 юни, доклад на техническа комисия и решение на СЕМ по протокол 

за отстраняване на недостатъците и определяне на срок за отстраняване на 

недостатъците, който по процедура е седем дни. Следва проверка на техническата 

комисия за изпълнение на указанията - 24 юни. Обявяване на допуснатите до участие в 

процедурата кандидати - до 25 юни, обявяване на допуснатите до изслушване 

кандидати - до 1 юли, понеделник. Изслушване - 3 и 4 юли, и избор на генерален 

директор - 5 юли, петък. 

Розита Еленова: Не виждам съпричастност относно времето за втория конкурс на 

БНТ, за да няма в поредни седмици изслушване на кандидати и гласуване? Ще е 

натоварване и за администрацията и за съветници. Колеги,  питам дали има ответност 

да се коментира, за да знам как да гласувам? 

София Владимирова сподели, че лично тя много е мислила върху тези графици и 

счита, че те са реалистични. Винаги е била призовавана да се действа в съответствие 

със ситуацията по възможно най- бързия и ефективен начин, и се е съобразявала с тези 

желания. 

Ивелина Димитрова: Аз мисля, че и сроковете и процедурата са спазени. Така че за 

мен не е проблем. 

Иво Атанасов: Би трябвало аз да настоявам за по-облекчен график, тъй като в края на 

мандата си ми се случва нещо, което на други членове до сега не се е случвало – да 

правят два конкурса и да влизат в една предизборна кампания, но в края на краищата не 
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може да се изхожда от личното, от това, че ще бъдем много натоварени. Парламентът 

гласува всеки ден, ние тук за две седмици два пъти ще гласуваме и чудо голямо.  

Ивелина Димитрова: Риск е да оставяме за последния момент, защото срокът за и.д. е 

императивен, всичко може да се случи на всеки. Според мен графикът, който предлага 

председателят е реалистичен и аз бих го подкрепила. 

София Владимирова се обърна към съветниците,  ако е изчерпан дебатът, да се 

премине към гласуване на така предложения график за обявяване на процедура за избор 

на генерален директор на Българската национална телевизия.   

 

Решение:  

СЕМ реши с 4 (четири) гласа “за”: на основание чл. 32, ал. 1, т. 2 от Закона за радиото и 

телевизията, във връзка с Решение № РД-05-159/18.10.2016 г., 

 

Обявява процедура за избор на генерален директор на Българската национална 

телевизия.  

1. Срок за подаване на документи 

Документи на кандидатите за участие в процедурата се приемат от до 3 юни 2019 г., 

включително, от 09.00 ч. до 17.00 ч., в деловодството на Съвета за електронни медии – 

гр. София, бул. Шипченски проход № 69, ет. 5, ст. 505. 

Заявлението за участие и документите, посочени в чл. 4, ал. 3 от процедурата, приета с 

Решение № РД-05-159/18.10.2016 г. на СЕМ се подават лично. Концепцията за развитие 

на БНТ следва да е поставена в отделен надписан и подписан от кандидата плик. 

 

2. Срок за обявяване на допуснати до участие в процедурата кандидати 

В срок до 25 юни 2019 г. Съветът за електронни медии оповестява на интернет 

страницата си кандидатите, допуснати до участие в процедурата. 

 

3.Срок за обявяване на допуснати до изслушване кандидати 

В срок до 1 юли 2019 г. Съветът за електронни медии оповестява на интернет 

страницата си кандидатите, допуснати до третия етап на процедурата. 

 

4. Изслушване  

Съветът за електронни медии провежда изслушвания с допуснатите до третия етап 

кандидати на 3 и 4 юли 2019 г. 

 

5. Избор на генерален директор 

На 5 юли 2019 г. Съветът за електронни медии определя с решение кандидата, избран 

за генерален директор на БНТ.  

Ако никой от кандидатите не получи най-малко 3 (три) гласа, един час по-късно се 

насрочва второ заседание. В случай, че и на него не бъде избран генерален директор, 

един час по-късно се насрочва ново заседание. 

Ако и на третото поредно заседание не бъде избран генерален директор на БНТ, 

процедурата се прекратява. 

 

  

ПО ТОЧКА ВТОРА: Доклади на Дирекция «Специализирана администрация – 

НЛРПР»: 

а) уведомително писмо от Нова Броудкастинг Груп ЕАД. 

 

София Владимирова даде думата за доклад по точка втора от дневния ред.  
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И.д. гл. секретар Емилия Станева представи уведомително писмо от Нова 

Броудкастинг Груп ЕАД. (Приложение 2а) 

 

Решение:  

СЕМ реши с 4 (четири) гласа “за”: на основание чл. 32, ал. 1, т. 9 и т. 18, във връзка с 

чл. 110, ал. 1, чл. 32, ал. 1, т. 16а, т. 16 и чл. 125к от Закона за радиото и телевизията и 

чл. 5, т. 2 и чл. 10 от Тарифа за таксите за радио- и телевизионна дейност 

 

I. Изменя Индивидуална лицензия за доставяне на аудио-визуална услуга Нова 

Телевизия чрез електронни съобщителни мрежи за наземно цифрово 

радиоразпръскване, като наименованието на доставчика се променя от Нова 

Броудкастинг Груп АД на Нова Броудкастинг Груп ЕАД. 

 

II. Изменя регистрацията на Нова Броудкастинг Груп АД за доставяне на: 

1. Аудио-визуална медийна услуга Кinonova, разпространявана чрез кабелни и 

спътникови електронни съобщителни мрежи на територията на Р България,  

2. Аудио-визуална медийна услуга Диема, разпространявана чрез кабелни и спътникови 

електронни съобщителни мрежи на територията на Р България, 

3. Аудио-визуална медийна услуга Диема спорт, разпространявана чрез кабелни и 

спътникови електронни съобщителни мрежи на територията на Р България, 

4. Аудио-визуална медийна услуга с наименование Диема спорт 2, разпространявана 

чрез кабелни и спътникови електронни съобщителни мрежи на територията на Р 

България, 

5. Аудио-визуална медийна услуга Диема фемили, разпространявана чрез кабелни и 

спътникови електронни съобщителни мрежи на територията на Р България, като  

наименованието на доставчика се променя от Нова Броудкастинг Груп АД на Нова 

Броудкастинг Груп ЕАД, 

6. Аудио-визуална медийна услуга с наименование Нова спорт, разпространявана чрез 

кабелни и спътникови електронни съобщителни мрежи на територията на Р България, 

7. Аудио-визуална медийна услуга с наименование Нова телевизия, разпространявана 

чрез кабелни и спътникови електронни съобщителни мрежи на територията на Р 

България, 

като наименованието на доставчика във всички регистрации се променя от Нова 

Броудкастинг Груп АД на Нова Броудкастинг Груп ЕАД. 

 

III. Определя заплащане на такса, съгласно чл. 5, т. 2 и чл. 10 от Тарифа за таксите за 

радио- и телевизионна дейност, такса в размер на по 150.00 лв. за лицензията и за всяко 

едно удостоверение или общо 1 200 (хиляда и двеста) лева 

  

 

б)  поправка на явна фактическа грешка в Решение № РД-05-35/2019 г. на СЕМ  

 

И.д. гл. секретар Емилия Станева представи доклад за поправка на явна фактическа 

грешка в Решение № РД-05-35/2019 г. на СЕМ. (Приложение 2б) 

 

 

Решение:  

СЕМ реши с 4 (четири) гласа “за”: чл. 62, ал. 2 от Административнопроцесуалния 

кодекс и чл. 32, ал. 1, т. 18 от Закона за радиото и телевизията 
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Поправя допусната грешка в Решение № РД-05-35/26.03.2019 г., като на страница 3, ред 

20, думите „Старт ЕФ ЕМ“, която ще е специализирана спортно-музикална програма“ 

се заличават и вместо тях да се чете „Радио ФМ + / Radio FM +“. 

За решението да бъдат уведомени  заинтересованите лица.  

 

 

ПО ТОЧКА ТРЕТА: Доклад на Дирекция «Обща администрация» относно искане, 

подадено по реда на Закона за достъп до обществена информация.  

Вносител: Райна Радоева. 

Докладва: Нора Косева. 

 

Старши юрисконсулт Нора Косева представи Доклад на Дирекция «Обща 

администрация» относно искане, подадено по реда на Закона за достъп до обществена 

информация. (Приложение 3) 

 

Решение:  

СЕМ реши с 4 (четири) гласа “за”: на основание чл. 28, ал. 2, във връзка с чл. 34, ал. 1 

от Закона за достъп до обществена информация,  

 

Предоставя на Юлиан Дацев пълен достъп до търсената обществена служебна 

информация чрез посочване на точен интернет адрес, където тя се намира. 

 

Информации: 

 

- Доклад от главен юрисконсулт Емилия Станева за заседание на РГ към МК 

относно транспониране на Директива (ЕС) 2018 /1808. 

 

София Владимирова даде думата на Е. Станева да представи доклада за информация. 

И.д гл. секретар Емилия Станева представи доклад за заседание на РГ към МК 

относно транспониране на Директива (ЕС) 2018 /1808. (Приложение Информации 1) 

Ивелина Димитрова: Да, докладът е за информация. Аз се запознах подробно и 

детайлно, всъщност в този консултативен документ са всички дискусионни въпроси, 

предложени от различните страни в работната група. Написани са абсолютно коректно 

и точно според Директивата. Аз приемам доклада.  

София Владимирова попита кога е следващото заседание на работната група. 

Розита Еленова: Да, и как виждате работата във времето? Някаква прогноза? 

София Владимирова: В смисъл как ще завърши процеса ли? 

Емилия Станева: Амбицията на работната група е октомври, ноември да има 

предложения за изменение на ЗРТ. Това е амбициозната задача. Следващата 

предвидена, но непотвърдена дата за заседание е 13-ти, зависи от това дали ще има 

предложения за допълване на дискусионния документ.  

Розита Еленова: Амбициозният план е за късната есен?  

Емилия Станева: Да, да има проект за ЗИД на ЗРТ. Следва публикуване, обсъждане, 

влизане в Народното събрание, приемане.   

Розита Еленова: Т.е.пътна карта има и за момента я спазвате?  

Ивелина Димитрова: Доколкото разбрах, има и допълнителни указания и насоки от 

ЕРГА. След малко вероятно Мария Белчева ще говори за това, които във времето ще 

пристигнат. Така, че преди те да са дошли няма как да се изготви този проект на 

изменение.  
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Емилия Станева: Работната група ще започне работа по текстове, които не са толкова 

противоречиви и тяхното транспониране е по-безпроблемно. 

София Владимирова попита дали нагласата в работната група е за цялостна ревизия 

на ЗРТ или по-скоро не. 

Емилия Станева: Не. Заповедта, с която министърът е сформирал тази група, обхватът 

и предметът на дейността й, са ограничени само и единствено до транспониране на 

разпоредбите на директивата, и не се предвижда по-широка ревизия на закона. 

 

СЕМ прие доклада за информация 

 

- Доклад от старши експерта Мария Белчева относно трета среща на Подгрупа 3 

на ЕРГА в Брюксел. 

 

Старши експерт Мария Белчева представи доклад за третата среща на Подгрупа 3 на 

ЕРГА в Брюксел. (Приложение Информации 2) 

София Владимирова уточни, че това ще се случи есента.  

Розита Еленова: Това,  което говорим от година, че трябва да има все пак обща база, 

на която всички да стъпим. 

София Владимирова потвърди, че това, което всъщност е в основата на притеснението 

на Съвета е, че няма практически указания как да се прилага. 

Розита Еленова: Пътят е извървян, което е чудесно. 

Ивелина Димитрова: Върви се в тази посока оперативно.  

София Владимирова помоли да се направи проверка за цената на превода на 

въпросните чернови. 

 

СЕМ прие доклада за информация и възлага проверка за превод на черновите. 

 

София Владимирова даде думата на г-жа Доротея Петрова по повод решение за 

отмяна на наказателно постановление на Съвета за електронни медии. Предложила е да 

се докладва самостоятелно на заседание, защото решението е особено интересно. 

Счита, че би могло да бъде полезно при административнонаказателната дейност и при 

вземане на решения от СЕМ.  

 

- Доклад от главен юрисконсулт Доротея Петрова за отменено наказателно 

постановление № РД-10-44/2017 г.  

 

Главен юрисконсулт Доротея Петрова представи доклад за отменено наказателно 

постановление № РД-10-44/2017 г. (Приложение Информации 3) 

София Владимирова благодари на г-жа Петрова. Отбеляза, че лично за нея е 

изненадващо решението на съда. Покани съветниците за коментар, ако имат такъв. 

Ивелина Димитрова: Съдът се позовава на тази по-малка защита за публични фигури, 

така, че случаят е малко граничен и е въпрос на преценка на съда. Има го в закона като 

възможност. 

Розита Еленова: Моят коментар е категоричен. За мен случаят не е граничен, той 

показваше една тенденция, която този доставчик, не знам защо, толерираше. И аз 

виждах положителната мисия на регулатора, в това да бъде коректив на високи, 

качествени човешки взаимоотношения. За мен денят на отмяна на този акт е тъжен. 

Пред мен е докладът за Правата на човека в България през 2017 година, в който при 

правата на ЛГБТ, хората се сблъскват със социални и юридически предизвикателства, с 

дискриминация, която не се изпитва от хетеросексуалните хора. През 2017 година не бе 
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отбелязан никакъв значим напредък по проблемите на равноправието на тези групи, за 

които най - належащи са достъпа до образование, полова репродуктивност, юридическо 

признаване и т.н. Подозирам, че в доклада за 2018 и 2019 напредък също ще липсва. 

Смятам, че в този случай има два аспекта. Единият,  който съдът не е отчел, че става 

въпрос за човек в своята зрялост, пълнолетен, който не извършваше нищо незаконно. 

Ако доставчикът мисли, че сред неговите и нечии служители няма представители на 

гей обществото, това означава, че търси някаква чиста раса. И да добавя, че свещеникът 

беше православен, при православните свещеници правилата не са така строги, той 

осъществяваше своите сексуални контакти правово, без да нарушава законите на 

държавата. Вторият аспект е журналистическото поведение, което граничеше с 

психически тормоз. Искам да изкажа цялото си уважение към съда, защото е висока 

институция, но не може психологическият тормоз да бъде приравняван със свободата 

на словото. Аз не бих коментирала, ако доставчикът, предаването се интересуват, че в 

църквата има и хора с различна сексуална ориентация. Но това бяха поредни 

предавания, които не казаха нищо ново, освен психологическия тормоз от журналиста 

върху личността. И за това този ден за мен е тъжен и много важен. Съжалявам, че се е 

случило така.  

София Владимирова отбеляза, че наказателното постановление е гласувано с пет гласа 

„за”. 

Розита Еленова: И аз така мисля.  

Емилия Станева уточни, че постановлението е било потвърдено на първа инстанция, 

касационната инстанция е отменила решението на СРС.  

София Владимирова: Съветът точно това е отчел тогава, че този елемент на 

психологически натиск върху въпросния човек е твърде прекален.  

Ивелина Димитрова: И аз така мисля като г-жа Еленова и мисля, че тя е права. Има 

като че ли връщане назад в отношението към тази общност като цяло в обществото.  

Розита Еленова: И вчера тези теми се коментираха на конференцията. 

Ивелина Димитрова: Вместо толерантността да се увеличава, сякаш има едно 

спадане, едно негативно отношение. 

Розита Еленова: Като че ли след темата Истанбулска конвенция, общественото 

отношение в България се върна назад. Може би ставаме жертва днес точно на това.  

София Владимирова уведоми съветниците, за намерението си  да продължи тази 

практика. Актове, които са обжалвани, били са  предмет на обществена дискусия и на 

дискусия тук между членовете, да бъдат гледани на заседание. Има предвид и акта, 

който е гледан преди няколко дни, защото според нея, за СЕМ е важно да вземе 

предвид практиката на съда. Става въпрос за постановлението за Шоуто на Слави и 

скъсаната снимка на президента, което също беше отменено.  

Розита Еленова: Поздравявам ви за тази практика. 

София Владимирова: Да, добре и аз искам нещо след заседанието да коментираме. 

 

СЕМ прие доклада за информация. 

 

 - Доклад от директор СА Анета Милкова относно извършена проверка за 

спазване на разпоредбата на чл. 198, ал. 5 от ИК.  

 

София Владимирова даде думата на г-жа Анета Милкова да представи доклад, който е 

за информация, относно извършена проверка за спазване на разпоредбата на чл. 198, ал. 

5 от ИК.  
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Анета Милкова: Аз мисля, че той вече не е актуален. Той беше за информация и 

подготвен преди предизборната кампания, третираше тарифите и вече е изиграл своята 

роля.  

София Владимирова: докладът се представя днес, защото е отложен от миналото 

заседание.  

 

СЕМ прие доклада за информация. 

 

София Владимирова предложи на членовете, поради изтичане на отчетния период на 

генералния директор на Българското национално радио на 29 май, да се изпрати писмо 

до него с молба да представи отчета си до 31 май, петък. Идеята е да се разгледа на 

заседание преди хода на процедурата за избор на генерален директор на БНР. В 

противен случай, СЕМ ще получи отчета най-рано в средата на юни, когато 

процедурата ще е напреднала. 

Розита Еленова: Т.е. да поискаме отчетът да се представи до 31 май и в първата 

седмица на юни да се отчете.   

София Владимирова уточни, че за да могат колегите да се запознаят с него и да си 

подготвят докладите, Съветът ще го разгледа, примерно, на 10, 11 или на 12 юни. Ако 

съветниците са съгласни, да се изпрати писмо. Мисли, че срокът е реален, а и 

ситуацията го изисква. Ще бъде добре преди изслушванията СЕМ да разполага с този 

отчет, за да има реална представа какво се е случило в последното шестмесечие в 

Българското национално радио.   

 

Решение: 

СЕМ реши с 4 (четири) гласа „за“: Да се изпрати писмо до генералния директор на 

Българско национално радио до 31 май да представи отчета за дейността за периода 

декември 2018 – май 2019 г. 

 

- доклад относно репортаж по БНТ1, излъчен на 6 май 2019 г. и протестни 

декларации от неправителствени организации. 

 

София Владимирова съобщи, че са получени три сигнала по отношение на излъчен 

репортаж по време на тържествата по-случай 6-ти май. Съветът за електронни медии е 

поискал с писмо в спешен порядък становище от Българската национална телевизия, 

което е пристигнало вчера и е изпратено на съветниците. Благодари на Специализирана 

администрация, че въпреки тежкия изборен период е успяла да направи вчера късно и 

доклад, който днес е представен и даде думата на г-жа Гюрова да го представи. 

 

Главен инспектор Зорница Гюрова представи доклад относно репортаж по БНТ1, 

излъчен на 6 май 2019 г. и протестни декларации от неправителствени 

организации.(Приложение Информации 4) 

 

София Владимирова благодари на г-жа Гюрова. Покани колегите си за коментар.  

Розита Еленова: Ще гледаме ли ?  

София Владимирова: Вчера е изпратен на всички. 

Ивелина Димитрова: Аз също съм го гледала и можем да го видим, но не е ли по-

добре да изчакаме за следващото заседание. 

София Владимирова: На следващото заседание ще има по-разширен доклад и затова 

може би е удачно да се гледа тогава.  
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Розита Еленова: Моето предложение е за един по-разширен доклад - кога във времето 

сме имали такива кадри? Аз лично освен казуса с „престилката на Мусолини”, за друг 

такъв не се сещам, но може би назад във времето е имало? И как са коментирани?  

София Владимирова потвърди за постъпили три сигнала. Още в неделя е видяла 

информация за тях в интернет и е помолила г-жа Милкова и г-жа Станева да имат 

готовност и да бъдат прегледани въпросните материали. Съветниците знаят, че има 

дежурни по време на предизборната кампания. Има възможност да се погледне по-

подробно целият материал, както и в контекста на събитието, по повод на което е 

излъчен.  

Розита Еленова: Тук нямаме основание да вървим по линия на закона и затова моето 

предложение, е да се направи доклад - кога е имало подобни казуси и как е реагирал 

Съветът.  

София Владимирова изрази съгласие и помоли за следващото или по-следващото 

заседание да се подготви доклад. 

Емилия Станева уточни, че няма много случаи, три или четири са.  

Розита Еленова: Последните три години е „престилката на Мусолини”.  

Иво Атанасов: И преди това Богдан Филов.  

Розита Еленова: Може би трябва да прегледаме и сърп и чук кога е имало, за този 

човеконенавистнически режим.  

Иво Атанасов: Аз подкрепям идеята да се направи наново мониторинг на този 

материал по две съображения. Едното е - нали се връщаме назад и търсим сходни 

примери - когато се отразява 9 септември, винаги се дава и друга гледна точка или, ако 

в някоя година не е имало алтернативно мероприятие, се съобщава, че това събитие, 

тази дата не се приема еднозначно от българското общество, че има много мнения 

против, подчертава се това. Тук, в този материал, не виждаме такова припомняне. Няма 

и намек затова, че става дума за оръжие, което е ударната сила на една расистка 

идеология. Трябвало е, с няколко думи дори е могло да се каже нещо. Това го отдавам 

на недостатъчната компетентност на авторите на материала, но тази недостатъчна 

некомпетентност не свършва до тях. Ето, виждаме тази некомпетентност и в писмото 

на и.д. генерален директор и това ми е второто основание да поискам материалът да се 

прегледа отново. В последния абзац на първата страница г-н Кошлуков се е подписал 

под думите, че не става дума за знаци на СС и Вермахта, а за атрибути на редовната 

германска армия. Същевременно един от участниците в материала изрично подчертава, 

че тази техника се използва основно от Вермахта, и аз се питам дали г-н Кошлуков е 

гледал този материал. Второ, Вермахтът, това е тъкмо редовната германска армия. 

Вермахтът, това са сухопътните, военноморските и военновъздушните сили на 

нацистка Германия и съществува от 1935 до 1945 година. Това г-н Кошлуков би 

трябвало да го знае, когато си слага подписа под  отговора до нас. Няма да коментирам 

какви братя по оръжие можем да бъдем с войската, ползвала тази техника в служба на 

една расистка идеология, само ще изразя своето удовлетворение, че покрай 

посещението на папата все пак не показахме средствата за изтезание, с които са си 

служили други наши „братя по оръжие” от  Светата инквизиция. Благодаря. 

София Владимирова смята, че е много важно да се гледа този материал в контекста на 

цялото събитие и затова приема предложението на г-жа Еленова да се направи обзор на 

идентични случаи, както и каква е била реакцията на Съвета за електронни медии по 

тях, като молбата е да се прецени дали това да се случи на следващото, или на по-

следващото заседание на Съвета в зависимост от възможността на експертите да го 

организират, като се има предвид и предизборната кампания. Де се прецени как да се 

подходи към оператора. Дали ако бъде установено нарушение да се върви по реда на 

надзора, или да се обърне внимание на доставчика с писмо от страна на Съвета. Ако се 
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установи някакъв проблем или тенденция да бъде поканен доставчика на среща при 

нас. Но нека да бъде изгледано по-обстойно, както предаването, така и самият 

репортаж, който се коментира. 

Ивелина Димитрова: Дали може да пуснем към организациите писмо, към авторите на 

сигнала, че ще направим проверка, че ще върви такава проверка и такъв мониторинг, 

или да изчакаме да излязат всички резултати? Да не решат, че не сме обърнали нужното 

внимание, защото се изисква време.  

Иво Атанасов: Имаме едномесечен срок за отговор.  

София Владимирова: Имаме едномесечен срок и освен това сме насрочили да се гледа 

на следващо заседание.  

 

СЕМ реши за следващо заседание СА да направи цялостен преглед на съдържанието, 

част от което е и репортажа за военната техника от Втората световна война. Да се 

предостави информация за казуси със сходен предмет, които Съветът е обсъждал. 

 

 

-Отразяване на катастрофа в София с пострадали четири деца в телевизионните 

програми „БНТ 1”,”БТВ”, „Нова телевизия”, „Телевизия Европа” „Канал 3” и 

„България Он Ер” 

 

Главен експерт Диляна Кирковска представи доклад от проведен експресен 

мониторинг за отразяване на катастрофа в София с пострадали четири деца – в 

телевизионните програми „БНТ 1”,”БТВ”, „Нова телевизия”, „Телевизия Европа” 

„Канал 3” и „България Он Ер”. (Приложение Информации 5) 

София Владимирова благодари на г-жа Кирковска. Доколкото вижда има спазване на 

професионалните стандарти в журналистиката. 

Розита Еленова: За мен е удоволствие този доклад и вярвам че всички сме 

професионално удовлетворени, че може да чуем за такова отговорно и достойно 

поведение на доставчиците в наистина труден момент. Благодаря на г-жа Милкова и г-

жа Кирковска и на целия мониторинг.  

София Владимирова също изпитва удовлетворение. Припомни, че когато са встъпили 

в длъжност през 2016 година с г-жа Еленова и г-жа Жотева, се е случил тежкият 

инцидент с гимнастичката Цветелина Стоянова. Всички са били свидетели на това 

какви данни се изнасяха за нейното здравословно състояние и колко пъти са 

коментирани тук. Имаше и съставени актове. За г-жа Владимирова е удоволствие да 

разбере, тъй като този инцидент е широко, по нейно наблюдение, отразен, че няма 

влизане в личното пространство, както и изнасяне на недопустима лична информация. 

Розита Еленова: Защо поведението на медиите е спорадично? Ние работим с 

усещането за добра професионална колаборация, мониторинг, доклади, сигнали към 

доставчик. И често при инциденти констатираме високо професионално поведение, 

след което има срив…….. Нека да си пожелаем следващия път докладът пак да е в този 

дух. 

София Владимирова обяви, че целият дневен ред е изчерпан.  Информира, че 

следващата седмица г-жа Милкова ще докладва накратко за ситуацията от 

предизборния мониторинг, тъй като тогава се пада средата на кампанията. 

Розита Еленова: Като междинен доклад.  

София Владимирова потвърди, че това ще е доклад с информация за отразяване на 

предизборната кампания в наблюдаваните медии. 

София Владимирова закри заседанието. 
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Следващо заседание на СЕМ ще се проведе на 14.05.2019 г. от 11:00 ч.  

  

 

 

Материали, приложени към Протокол № 17 

1. Дневен ред; 

2. Доклад от Емилия Станева с Изх. № РД-22 25-00-1/17.04.2019 г. 

3. Доклад от Емилия Станева с Изх. № НД-04-30-07-29/07.05.2019 г. 

4. Доклад от Нора Косева с Изх.№ ПД-09-23-00-14/07.05.05.2019 г. 

5. Доклад от Емилия Станева с Вх.№ РД-21-04-04-1/23.04.2019 г. 

6. Доклад от Мария Белчева с Изх. № МД-08-30-11-3/18.04.2019 г. 

7. Доклад от Доротея Петрова с Изх.№ НД-02 19-00-199(16)/22.04.2019 г. 

8. Доклад от Зорница Гюрова с Изх. № НД-06-21-00-29/09.05.2019 г. 

9. Доклад от Диляна Кирковска с Изх.№ НД-04-30-07-30/09.05.2019 г. 

 

 

 

Бетина Жотева 

 

 

отсъства 

 

 

Иво Атанасов 

    

 

............................. 

 

 

Ивелина Димитрова 

 

 

.............................. 

 

 

Розита Еленова 

 

 

............................ 

 

София Владимирова – 

председател на СЕМ 

 

 

............................ 
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Вера Данаилова 
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